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Protokół Nr IV/ 2008 
z IV sesji Rady Gminy Nowa Słupia 

   odbytej w dniu 28 sierpnia 2008 roku  
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 

w godz. 10.00- 14.35 
 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Rafał Piasecki opuścił obrady o godz. 13.20  
W obradach brali udział równieŜ sołtysi gminy Nowa Słupia. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia, 
2. Pan Władysław Orliński - Z-ca Wójta Gminy Nowa Słupia, 
3. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy, 
4. Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka – Dyrektor GOK w Nowej Słupi z/s w Rudkach   
5. Pani Anna Moruś – p.o. Kierownik GOPS w Nowej Słupi, 
6. Pani Agnieszka Lewandowska – Kierownik Zespołu Obsługi Szkół w Nowej Słupi, 
7. Pani Danuta Skrzeczyna – starszy specjalista Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej                      

i Komunalnej  w Rudkach, 
8. Pani Marianna Bzymek – inspektor Urzędu Gminy ds. planowania przestrzennego i 

budownictwa,  
9. Pan Piotr Michalski – radca prawny Urzędu Gminy, 
10. Pani Ewa Kokowska – radca prawny, 
11. Pan Andrzej Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia”.  

12. 

Ad. pkt. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, Ŝe obrady są prawomocne. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała następujący porządek obrad. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2.  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
3.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4.  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5 . Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowa Słupia za I półrocze 2008 roku. 
6 Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok, 
• w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 

czerwca 2008r. w sprawie zaciągnięcia kredytu, 
• zmieniająca uchwałę Nr VIII/45/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 22 czerwca 

2007r. w sprawie określenia wysokości ryczałtu obejmującego dietę i koszty 
podróŜy dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla, 

• w sprawie zmiany uchwały Nr X/69/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 14 
września 2007r. zmieniającej uchwałę Nr VI/21/06 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 
27 lipca 2006r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi, 
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• w sprawie ustalenia wysokości opłat za dzierŜawę gruntu i wynajem lokali i 
budynków stanowiących własność Gminy Nowa Słupia, 

• w sprawie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 
31 lipca 2008r. znak: NK I – 0911/114/08 dotyczące stwierdzenia częściowej 
niewaŜności uchwały Nr III/27/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 czerwca 
2008r, 

• w sprawie opłat związanych z dodatkowymi kosztami udostępniania lub 
przekształcania informacji publicznej. 

7.   Interpelacje i zapytania radnych. 
8.  Wolne wnioski i informacje. 
9.   Zamknięcie obrad. 
 

Uwag czy teŜ wniosków do powyŜszego porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 14  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania ww. porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz zadała pytanie czy są uwagi, co do treści 
protokołu z obrad poprzedniej sesji. Uwag takich nie zgłoszono. Poinformowała takŜe Radę, 
iŜ nie wpłynęła Ŝadna poprawka, co do treści tego protokołu, wobec czego poprosiła o 
formalne jego przyjęcie. 
Głosowanie za przyjęciem protokołu Nr III/2008 z III sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej            
w dniu 27 czerwca 2008r. 
Głosowanie 
za – 12 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 2  Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
W wyniku głosowania protokół Nr III/2008 został przyjęty.   

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka przedstawił informacje z prac pomiędzy sesjami, tj.                  
w okresie czasu pomiędzy 27 czerwca  a  27  sierpnia 2008r.   
W okresie tym swój czas poświęcił głownie na przedsięwzięcia kulturalne i promocyjne 
gminy oraz inwestycje. 16 i 17 sierpnia odbyły się XLII Dymarki Świętokrzyskie które 
połączone były z wystawą poplenerową malarską z prezentacją niemieckiej maszyny 
szyfrującej ENIGMA i z pokazem zabytkowych pojazdów. Pan Wójt wymienił patronów i 
sponsorów tej imprezy, wymienił przybyłych gości specjalnych takich jak: Wojewoda 
Świętokrzyski Pani BoŜentyna Pałka-Koruba, V-ce Marszałek Województwa 
Świętokrzyskiego Pan Zdzisław Grzałka, Starosta Kielecki Pan Zenon Janus, V-ce Starosta 
Pan Marian Perdek, członkowie Zarządu Powiatu Kieleckiego: Pan Ryszard Barwinek, Pan 
Bogdan Gierada, Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tomasz Lato, Radna Sejmiku 
Wojewódzkiego Pani Alfreda Rubak-Zawierucha, Parlamentarzyści: Pani Maria Zuba, Pan 
Krzysztof Lipiec, Pan Marek Kwitek, Pan Henryk Milcarz, Pan Adam Masalski, 
przedstawiciel głównego sponsora imprezy - firmy „Skok Stefczyka” Pan Piotr Nowaczek, 
Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Pan Wojciech Płaza, Dyrektor 
Wydziału Kultury i Turystyki Promocji Urzędu Marszałkowskiego Pan Jacek Kowalczyk, 
 Prezes Radia Kielce Pan Janusz Knap, Nadleśniczy Nadleśnictwa Łagów Pan Robert Płaski, 
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Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Jerzy Komorniczak, Wojewódzki Konserwator 
Zabytków Pan Janusz Cedro, Dyrektor Muzeum Techniki w Warszawie Pan Henryk 
Twardowski, prof. Kazimierz Bielenin, prof. Ireneusz Suliga z Akademii Górniczo-Hutniczej 
w Krakowie, pilot major Franciszek Kamiński,  z-ca Dyrektora Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Roślin i Nasiennictwa Pani Marzena Skowrońska, Dyrektor Szpitalika Dziecięcego 
w Kielcach Pan Włodzimierz Wielkus, Ordynator Pan dr Stanisław Gawlik, Dyrektor 
Departamentu Urzędu Marszałkowskiego Pan Marek Szczepański, prezes Fundacji Pan Piotr 
Sadłocha, Świętokrzyski Komendant Ochotniczego Hufca Pracy Pani Renata Wicha, 
Świętokrzyski Kurator Oświaty Pani Małgorzata Muzoł, Ojcowie Oblaci ze Świętego KrzyŜa 
a takŜe goście z Irlandii.                 
Pan Wójt przypomniał takŜe program Dymarek Świętokrzyskich oraz poinformował o ilości 
sprzedanych biletów na Dymarki, tj. ogółem 18.564 biletów, z czego w sobotę sprzedano ich 
4.711, a w niedzielę 13.853. Z roku na rok liczba ta wzrasta, głównie dzięki odpowiedniej 
promocji i ciekawie przygotowanego programu imprezy. Następnie odczytał podziękowania 
za zorganizowanie Dymarek od prof. dr hab. Kazimierza Bielenina oraz ze Świętokrzyskiego 
Centrum Onkologii. 
Podczas Dymarek Pan Wójt wręczył równieŜ nagrodę pienięŜną w wysokości 1.000zł brutto 
naszej mieszkance Baszowic – Magdalenie Białek za uzyskane mistrzostwo polskich juniorek 
w wyciskaniu cięŜarów. Tą nagrodą pragnął ją umotywować do dalszej pracy w doskonaleniu 
swoich umiejętności. Dodał, Ŝe na kolejnej sesji Rady Gminy, zgodnie z planem pracy, będzie 
przez Dyrektor GOK przedłoŜone sprawozdanie finansowe i rzeczowe z przebiegu Dymarek 
Świętokrzyskich. 
Ponadto: 
* trwają prace przygotowawcze na „DoŜynki Gminne”, które odbędą się w najbliŜszą 
niedzielę 31.08.2008r. na Piecowisku. Pan Wójt odczytał program tej uroczystości, 
* 7-8 lipca miała miejsce wizyta 30-osobowej grupy Węgrów z Budapesztu. Oficjalne ich 
przyjęcie odbyło się na Świętym KrzyŜu, 
* 4-10 sierpnia odbywał się plener malarski, którego wystawę poplenerową kaŜdy mógł 
oglądać w pierwszy dzień Dymarek w Gminnym Ośrodku Kultury, 
* dwukrotnie zorganizował spotkanie w sprawie zabezpieczenia logistycznego Perygrynacji 
Obrazu Matki BoŜej Częstochowskiej, które odbędzie się w dniu 13 września br. na Świętym 
KrzyŜu. Przytoczył ustalenia i etapy ich realizacji, 
*  brał udział w uroczystości 90-lecia Parafii w Piórkowie z udziałem biskupa Dzięgi, władz 
gminy Baćkowice i Starostwa w Opatowie, 
* trwają przygotowania do obchodów 50-lecia powstania Gminnego Klubu Sportowego w 
Rudkach (IV liga), 
* odbyły się gminne zawody sportowo-poŜarnicze na stadionie w Rudkach i zwycięska 
druŜyna z OSP Włochy otrzymała nowo zakupiony samochód gaśniczy Mercedes z 
autopompą  (uŜywany sprowadzony z Niemiec, ale w bardzo dobrym stanie). Koszt jego 
zakupu wynosi 25.680 zł brutto, 
* odbył się konkurs na Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Nowej Słupi w związku z 
przejściem na emeryturę dotychczasowego Dyrektora. Konkurs został rozstrzygnięty                   
4 sierpnia br – wygrała pani Małgorzata Jakubczyk dotychczasowa nauczyciela ze Szkoły 
Podstawowej w Rudkach,   
* przygotowano i złoŜono wstępne wnioski na dofinansowanie następujących inwestycji: 
- wodociąg Baszowice – Mirocice oraz kanalizacja Baszowice i Hucisko (poprzez Związek 
Gmin Gór Świętokrzyskich), 
- wodociąg Dębno-Jeziorko i Jeleniów (samodzielnie). 
* zlecono opracowanie dokumentacji na pozostałe miejscowości w których jeszcze nie ma 
wody, tj. Skały, Włochy, Cząstków, Pokrzywianka, Stara Słupia i Nowa Słupia oraz na 
kanalizację dla Sosnówki, 
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* aktualnie jest juŜ po przetargu na wodociąg w Bartoszowinach i Mirocicach. Prace przy 
budowie wodociągu w Bartoszowinach juŜ się rozpoczęły. Jego koszt wynosi 472.438,40 zł 
(najtańsza oferta). Jego budowa ma szanse na dofinansowanie – złoŜony został juŜ kompletny 
wniosek do RPO. Wynosiłoby ono 60% poniesionych kosztów. Bezpośrednim beneficjentem 
jest ZGGŚw. Koszt budowy wodociągu w Mirocicach wynosi 629.122,90 zł (najtańsza 
oferta), równieŜ na tą inwestycję został złoŜony kompletny wniosek, oraz jeszcze na 
kanalizację w Baszowicach i Hucisko wspólnie z Gminą Waśniów do RPO– jako jeden 
wniosek, 
* ogłoszony jest przetarg na utworzenie boiska wielofunkcyjnego przy S.P. w Rudkach w 
ramach programu  „Orlik 2012”. Otwarcie ofert nastąpi 4 września br., 
* ogłoszony został przetarg na wymianę kolektora na ul. Skowroniec w Rudkach oraz na 
budowę sieci wodociągowej z przyłączami w miejscowości Dębno-Zagacki, Jeziorko, 
* zorganizowane zostały zebrania z mieszkańcami Bartoszowin i Mirocic, na których 
mieszkańcy byli informowani o kosztach inwestycji po stronie gminy i jakie koszty muszą 
ponieść mieszkańcy za przyłącza do sieci, 
* dwukrotnie 11 i 13 sierpnia br. brał udział w Zgromadzeniu Związku Gmin Gór 
Świętokrzyskich w Bodzentynie w sprawie zmiany warunków pozyskiwania funduszy z UE, 
* 25 lipca br. zostało zawarte porozumienie z Dyrektorem PEFRON-u na dofinansowanie 
zakupu mikrobusa w wysokości 100.000 zł.- rozstrzygnięcie przetargu nastąpi pod koniec 
października br., 
* przygotowywana jest prezentacja multimedialna o gminie Nowa Słupia na konferencję, 
która odbędzie się pod koniec września br. w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach. Będzie ona 
dotyczyła głównie tematu zrealizowanego projektu „Renowacja zabytków wokół Świętego 
KrzyŜa”, 
* trwają prace budowlane na drogach powiatowych i gminnych. 
 

Ad. pkt. 4.  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami 
 

Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz. Poinformowała, Ŝe w 
tym okresie reprezentowała Radę na następujących uroczystościach i spotkaniach: 
• w uroczystej, poŜegnalnej mszy św. Ojca Superiora Bernarda Briksa, który opuścił Św. 

KrzyŜ i przeniósł się do Lublina, 
• na mszy św. odpustowej na Św. KrzyŜu podczas której był witany nowy Superior  
     O. Józef Niesłony, 
• wraz z grupą radnych na spotkaniu z Wojewodą Świętokrzyskim w celu powiadomienia 

Wojewody o stanowisku Rady Gminy w sprawie skarg Gminnego Koła PO w Nowej Słupi 
na Wójta Gminy, 

• wraz z Panem Wójtem i Wiceprzewodniczącymi Rady Gminy w spotkaniu                              
z pielgrzymami z Węgier na Świętym KrzyŜu, 

• w VIII czytaniu nocnym pod hasłem: „Literackimi szlakami przez Europę”, 
• w imprezie „Gminne Zawody StraŜy PoŜarnych o puchar Wójta Gminy”, która odbyła się 

w Rudkach, 
• wraz z Panem Wójtem i Wiceprzewodniczącymi Rady Gminy na spotkaniu z delegacją             

z Irlandii, która uczestniczyła w imprezie „Dymarki Świętokrzyskie”, 
• wraz z Panem Wójtem brała udział w uroczystości obchodów 90-lecia Parafii                        

w Piórkowie, 
• w dwudniowej imprezie  „Dymarki Świętokrzyskie”, 
• w spotkaniu z okazji Perygrynacji Obrazu Matki Boskiej Częstochowskiej, 
Poza tym wraz z Panem Wójtem przygotowywała materiały na dzisiejszą sesję oraz w kaŜdą 
środę pełniła dyŜury w urzędzie gminy. 
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Ad. pkt. 5 Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowa Słupia za I półrocze 2008r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop omówiła sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowa 
Słupia za I półrocze 2008r. Radni sprawozdanie to otrzymali w materiałach 3 dni przed sesją. 
Przedstawiła wykonanie dochodów i wydatków budŜetowych za I półrocze 2008r. wg. 
działów. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, jaka jest przyczyna niskiego wykonania 
budŜetu w działach: 
010 „Rolnictwo i łowiectwo” – 0,75 % 
600 „Transport i łączność” – 5,28 % 
710 „Działalność usługowa” – 0,67 % 
Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop udzieliła następującej odpowiedzi: 
- w dziale 010 zaplanowane są główne wydatki na inwestycje takie jak budowa wodociągów  
i kanalizacji. Stopniowo rozpoczyna się ich realizacja, ale płatności będą realizowane dopiero 
w III i IV kwartale br., 
- w dziale 600 zaplanowane są min. wydatki na budowę i rozbudowę dróg, gdzie płatności 
będą realizowane równieŜ dopiero w III i IV kwartale br., 
- w dziale 710 zaplanowano środki na wykonanie planu zagospodarowania przestrzennego dla 
naszej gminy. Obecnie rozwaŜane są moŜliwości jego przygotowania, a płatności będą w 
terminie późniejszym. 
Wyjaśniła takŜe Ŝe podobnie jest w działach 921 „Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego” i w dziale 926 „Kultura fizyczna i sport”. RównieŜ w tych działach 
zaplanowane są główne wydatki na inwestycje, których płatności będą realizowane dopiero  
w III i IV kwartale br. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz ogłosiła przerwę trwającą 
w godz. 11.25 – 11.40.  
 

Ad. pkt  6 Podjęcie uchwał: 
 

- w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok 
 

Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały. 
Wyjaśniła jakie i dlaczego wprowadzono zmiany w budŜecie, łącznie z tymi które 
wprowadzono jeszcze po posiedzeniu komisji stałych. PrzedłoŜyła radnym na piśmie 
uaktualnioną wersję zmian w budŜecie gminy, a następnie omówiła poszczególne załączniki 
do projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008r.   
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zaŜądał wyjaśnienia, czy zdjęcie zadania p.n. „Rozbudowa 
istniejącego budynku Szkoły Podstawowej w Nowej Słupi” z zał. nr 3 było związane                  
z zakończeniem rozliczenia rzeczowego, czy teŜ zmniejszenie zakresu finansowego nastąpiło 
z innych powodów.  
W odpowiedzi Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop wyjaśniła, Ŝe inwestycja ta była 
wykonywana w latach 2005-2007. W ubiegłym roku została zawarta ostatnia umowa na 
realizację tego zadania, a na sfinansowanie zakresu robót z tej umowy zostały zapewnione 
fundusze ze środków niewygasających. Środki w budŜecie gminy na ten rok w kwocie 
180.000 zł muszą być przesunięte ze względu na zakończenie tego zadania inwestycyjnego.  
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zadał kolejne pytanie czy w związku z powyŜszym 
zmniejszył się zakres rzeczowy tego zadania inwestycyjnego.                                                                                                                                                                                                                                                                
Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Gminy Pan Władysław Orliński informując, Ŝe zakres 
rzeczowy tego zadania został wykonany w 100%. 
Innych pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz odczytała projekt uchwały Nr IV/29/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 
rok. 
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Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały  
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/29/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta.   

 

- w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 2008 
roku w sprawie zaciągnięcia kredytu 

 

Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały. 
Uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/30/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 
Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 2008 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/30/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta.   

 

- zmieniająca uchwałę nr VIII/45/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 22 czerwca 2007r.            
w sprawie określenia wysokości ryczałtu obejmującego dietę  i koszty podróŜy dla sołtysów 
i przewodniczącego zarządu osiedla 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej 
uchwały. 
Uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/31/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. zmieniającej uchwałę nr VIII/45/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 22 czerwca 2007r. w sprawie określenia wysokości ryczałtu 
obejmującego dietę i koszty podróŜy dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały  
 

Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/31/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta jednogłośnie.   

 

- w sprawie zmiany uchwały Nr X/69/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r. 
zmieniającej uchwałę Nr VI/21/06 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 2006r.                  
w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej 
uchwały. 
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Uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/32/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr X/69/07 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r. zmieniającej uchwałę Nr VI/21/06 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 2006r. w sprawie powołania Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/32/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta jednogłośnie.   

 

- w sprawie ustalenia wysokości opłat za dzierŜawę gruntu i wynajem lokali i budynków 
stanowiących własność Gminy Nowa Słupia 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej 
uchwały. 
Uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/33/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
dzierŜawę gruntu i wynajem lokali i budynków stanowiących własność Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/33/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta.   

 

- w sprawie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 31 lipca 
2008r. znak: NK I-0911/114/08 dotyczące stwierdzenia częściowej niewaŜności uchwały Nr 
III/27/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 czerwca 2008r. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz powitała przybyłą na posiedzenie radcę 
prawnego Panią Ewę Kokowską. Poprosiła Panią Kokowską o wprowadzenie do niniejszego 
projektu uchwały. 
Radca prawny Pani Ewa Kokowska poinformowała, Ŝe po zapoznaniu się z dokumentami oraz 
zapoznaniu się z treścią rozstrzygnięcia nadzorczego stwierdziła, Ŝe to rozstrzygnięcie zostało 
wydane z naruszeniem przepisów prawa i kompetencji nadzorczych wojewody. Zarzuty są 
róŜnego rodzaju - zarówno o charakterze formalnym jak i o merytorycznym. Jej zdaniem 
samorządy terytorialne powinny bronić swojej niezaleŜności i powinny bronić się przed 
nieusprawiedliwionymi interwencjami administracji rządowej. Taką samodzielność prawną 
samorządów w podejmowaniu decyzji gwarantuje nam konstytucja i ustawa.  
Nie poddaje się rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody kontroli sądu z jakiś emocji, tylko 
dlatego, Ŝe tkwimy w przekonaniu, iŜ naruszona jest zasada samodzielności gminy. 
Stanowiska Wójta czy teŜ Rady Gminy - są to stanowiska, którym konstytucyjnie 
gwarantowana jest pewna samodzielność, niezaleŜność. To co robi Wojewoda w imieniu 
administracji rządowej powinno być wyjątkiem i powinno być ingerencją w przypadkach 
oczywistych raŜącego naruszenia przepisów prawa.      
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Pani mecenas zachęcała radnych do spojrzenia na to z punktu widzenia pewnych 
fundamentalnych zasad funkcjonowania administracji publicznej. Zajęła swoje stanowisko 
aby przedmiotowe rozstrzygnięcie nadzorcze poddać kontroli sądowej. Podała zarzuty które 
temu rozstrzygnięciu nadzorczemu naleŜy postawić. Skoro w relacjach Wojewoda – Gmina 
mamy stosować przepisy kpa to, dlaczego Wojewoda nie zawiadomił Gminy o wszczęciu 
postępowania w sprawie stwierdzenia niewaŜności uchwały Rady Gminy. Organ nadzoru był 
równieŜ zobowiązany do przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego, a w szczególności 
do umoŜliwienia Gminie zajęcia stanowiska. 
NajwaŜniejsze jest jednak to, Ŝe w tym rozstrzygnięciu nadzorczym właściwie Wojewoda nie 
wskazuje jaki przepis Rada Gminy naruszyła. Istota nadzoru Wojewody opiera się na 
obowiązku wskazania konkretnego przepisu prawa, które Rada naruszyła. Takiego przepisu w 
rozstrzygnięciu nie ma – wskazanie art. 91 jeszcze nie jest podstawą do stwierdzenia, Ŝe ta 
właśnie uchwała narusza konkretny przepis prawa; trzeba było ten przepis wskazać. Według 
niej właśnie to dyskwalifikuje owe rozstrzygnięcie nadzorcze. W swej wypowiedzi podniosła 
takŜe kwestię dopuszczalności tutaj badania nadzorczego. Nie jest to kwestia jakby 
jednoznacznie rozstrzygnięta w orzecznictwie sądowym, bo są róŜne orzeczenia – nie mniej 
jednak naleŜy tu poddać pod wątpliwość, czy w ogóle w tego rodzaju uchwałach Wojewoda 
moŜe ingerować. Rada Gminy podejmowała tę częściowo uchyloną uchwałę w trybie 
rozpatrywania skargi na Wójta. Kpa wyraźnie wskazuje, Ŝe uprawnienie zwierzchnictwa 
względem Wójta naleŜy do Rady Gminy.  Rada Gminy swoją powinność uczyniła – według 
swojej oceny dokonała oceny materiałów i podjęła uchwałę. Wojewoda natomiast co  
stwierdza - Ŝe nie ma ona racji? Na jakiej podstawie? Przedmiotowa uchwała zakończyła 
sprawę skargi w sposób ostateczny. Przepisy w Ŝaden sposób nie przewidują instancyjności, 
kontroli – nie ma tu instytucji odwoływania się od tego skarŜenia. 
Według jej oceny zarzuty zawarte w rozstrzygnięciu nadzorczym takŜe w sensie 
merytorycznym są niezasadne. Stanowisko organu nadzoru, iŜ Wójt nie wykonał wyroku 
NSA kłóci się ze stanem faktycznym zachodzącym w niniejszej sprawie. NSA wyrokiem 
oddalił skargę kasacyjną Gminy. Wyrok ten nie zawierał jakichkolwiek nakazów czy 
zakazów względem Wójta Gminy. Miał on taki skutek, Ŝe zarządzenie Wójta utraciło swój 
byt prawny. Wyrok ten miał charakter kasacyjny i nie podlegał wykonaniu w rozumieniu 
prawnym. Wyroki takie eliminują określony akt.  
Z powyŜszych przyczyn radca prawny Pani Ewa Kokowska uwaŜała, Ŝe Rada Gminy 
powinna bronić swojego stanowiska poprzez podjęcie dzisiejszej uchwały w sprawie skargi 
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe wypowiedź Pani mecenas absolutnie go nie 
przekonuje. Zwrócił się do Pani mecenas ze słowami: „Niech Pani nam tutaj w głowy nie 
wtłaczała, Ŝe nadzór prawny nie jest konstytucyjny, proszę Pani! Ustawa mówi - art. 91, Ŝe 
Wojewoda ma prawo nadzoru prawnego nad uchwałami Rady Gminy i tego nie wolno 
absolutnie pani - jeszcze prawnikowi wieloletniemu - kwestionować. Nie wolno Pani 
kwestionować teŜ art. 7 Konstytucji, proszę Panią, który wyraźnie mówi o tym, Ŝe wszystkie 
organy działają, władze publiczne działają na podstawie prawa i w granicach prawa. A ja 
rozumiem, Ŝe Pani nam daje tutaj moŜliwość do tego, Ŝebyśmy nie szanowali tej zasady. 
Proszę Pani, Rada ponadto – muszę Pani powiedzieć, Ŝe z tytułu zasad współŜycia 
społecznego, musi być arbitrem w tym sporze tutaj, musi być arbitrem a nie stroną. A Pani 
Radę chce wepchnąć jako stronę. Pani tutaj proponuje, Ŝeby w tej uchwale - bo Pani 
uzasadnia to wszystko - Ŝeby Rada Gminy upowaŜniła Wójta Gminy, który był przecieŜ 
podmiotem tych skarg. Proszę Panią, no to jest złamanie zasad współŜycia społecznego.  
Dalej, mam do Pani takie konkretne pytanie: proszę Panią kto zawarł z Panią umowę-
zlecenie, bo zawarta została umowa-zlecenie, bo chyba mamy tutaj prawnika Pana adwokata 
Michalskiego [...] Proszę Panią, Pani prowadzi do takiego sofizmatu tutaj, chce nas Pani 
przekonać, Ŝe moŜliwe by było takie rozstrzygnięcie, gdyby tu, w trakcie sesji Rady Gminy, 
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jeden radny zabił drugiego, to Rada nie mogłaby podjąć uchwały stwierdzającej, Ŝe doszło do 
przestępstwa. No do takiej sytuacji i Ŝe to by naruszało interes Rady Gminy. [...] Zostawmy to 
wszystko Wojewódzkiemu Sądowi Administracyjnemu. Niech Pani nam nie wmawia, Ŝe to 
Wójt powinien interesy Rady reprezentować. To Rada jest tak mało inteligentna, Ŝe nie 
potrafi sama własnych interesów reprezentować? To wszystko.”  
Radca prawny Pani Ewa Kokowska odnosząc się do powyŜszego wyjaśniła, Ŝe zawarła 
umowę-zlecenie z Gminą Nowa Słupia reprezentowaną przez Wójta dlatego, Ŝe Pan 
Michalski jest zaangaŜowany w tę sprawę, doradzał Wójtowi w tych sprawach - nie jest 
właściwe Ŝeby reprezentował przed NSA w tym postępowaniu Gminę. Poza tym skargę na 
rozstrzygnięcie nadzorcze wnosi Gmina, nie Rada Gminy, nie Wójt a tylko Gmina. Stroną 
postępowania przed sądem administracyjnym jest teŜ Gmina. Zasadą jest, Ŝe na podstawie 
odpowiedniego przepisu ustawy o samorządzie gminnym Gminę reprezentuje Wójt, ale 
podstawą do wniesienia tej skargi musi być uchwała organu którego sprawa dotyczy. 
Uprawnieniem Rady jest obrona stanowiska, które podjęła. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono.       
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/34/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 31 lipca 2008r. znak: NK I-0911/114/08 
dotyczące stwierdzenia częściowej niewaŜności uchwały Nr III/27/08 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 27 czerwca 2008r. 
 

Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 11 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 2   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/34/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta.   

 

- w sprawie opłat związanych z dodatkowymi kosztami udostępniania lub przekształcania 
informacji publicznej 

 

Z-ca Wójta Gminy Pan Władysław Orliński dokonał wprowadzenia do projektu niniejszej 
uchwały. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz zaapelowała do radnych o to, aby Urzędowi 
Gminy nie utrudniać pracy i aby kaŜdy z radnych zrobił sobie rachunek sumienia pod kątem 
ile pomógł Gminie, a ile zaszkodził. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe uchwała ta jest niezgodna z prawem i jest próbą 
obejścia uchylonego przez Wojewodę Świętokrzyskiego Zarządzenia Wójta Gminy                     
w przedmiotowej sprawie. 
Dodał, Ŝe rachunek sumienia powinni podjąć ci, co w gazetach mówią, Ŝe: „no ukradłam za 
200 zł i pretensje do mnie mają. Co to jest 200 zł?”. To tutaj przede wszystkim rachunek 
sumienia powinien być. Jeśli ktoś ukradnie nawet grosz, a szczególnie funkcjonariusz 
publiczny, to powinien wiedzieć o tym, Ŝe nie wolno tego robić.  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz przywołała radnego Zenobiusza Nowińskiego 
„do rzeczy”. Dodała, Ŝe jak się nie wstydzi tak mówić jako Ŝe w gazecie mówiła, iŜ ukradła 
tylko 200 zł. Powinien się wstydzić, Ŝe z „buciorami” wchodzi w prywatne Ŝycie, Ŝe znalazł 
sobie takiego przeciwnika jak niepełnosprawne dziecko. 
Radny Pan Kazimierz Pawlik stwierdził, Ŝe jeśli radny Nowiński uwaŜa tę uchwałę za 
bezprawną, to jak gmina jego zdaniem ma odzyskać poniesione koszty przy kserowaniu i 
udostępnianiu tak duŜej - jak podał z-ca Wójta -ilości dokumentów. 
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Radny Pan Ryszard Karpiński był zdania, Ŝe jeśli 6 osób przychodzi nagminnie i Ŝąda tych 
samych informacji dla kaŜdego z osobna to uwaŜa, Ŝe powinni płacić większe stawki niŜ 
podane są w tym projekcie uchwały.  
Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński poinformował, Ŝe wyciągając wnioski z uwag Pana 
Wojewody przygotował ten projekt uchwały. Odczytał urywek rozstrzygnięcia Wojewody, 
gdzie był zapis, Ŝe w tych sprawach uprawnienia ma tylko Rada Gminy. 
Radny Pan Jan Marzec uwaŜał, Ŝe te 6 osób, które nagminnie składają wnioski o udzielenie 
informacji publicznej powinno sobie znaleźć sponsora, jak to było w poprzedniej kadencji.              
W poprzedniej kadencji nawet dieta jednego radnego była przeznaczana min. na kserowanie 
róŜnych dokumentów. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz kończąc dyskusję w tym punkcie obrad 
stwierdziła, Ŝe musimy wierzyć, Ŝe w końcu dobro zwycięŜy, bo zło nie moŜe ciągle 
triumfować, a ludzie pyszni i zarozumiali w swoim czasie zostaną odpowiednio potraktowani. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono.       
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr IV/35/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 2008r. w sprawie opłat związanych                      
z dodatkowymi kosztami udostępniania lub przekształcania informacji publicznej 
 

Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 12 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 1   Nieobecny radny Pan Leszek Kulpiński 
 

Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.     
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/35/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 28 sierpnia 
2008r została przyjęta.   

 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz ogłosiła przerwę trwającą 
w godz. 13.20 – 13.30.  
 

Ad. pkt. 7 Interpelacje i zapytania radnych 
 

Interpelacji jak teŜ zapytań nie zgłoszono. 
 

Ad. pkt. 8 Wolne wnioski i informacje 
Na prośbę Przewodniczącej Rady Gminy Pani Ewy Guz głos zabrała Pani Danuta Skrzeczyna 
– starszy specjalista Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w Rudkach 
przekładając, na prośbę radnego Jana Marca, informację na temat zasobów mieszkaniowych 
gminy i powstałych pustostanów. Poinformowała, Ŝe w chwili obecnej ZGMiK w Rudkach 
zarządza 416 mieszkaniami, z czego 133 mieszkania są w zarządzie gminy, a pozostałe 283 
mieszkania stanowią mieszkania własnościowe. W chwili obecnej prowadzone są dwie 
sprawy o eksmisję z mieszkań: p. Jadwidzic w Rudkach, ul. śeromskiego 1/1 o pow. 46m² 
oraz p. Arkadiusza Brzostowskiego w Rudkach , Osiedle Górne 24/1. Kolejna juŜ rozprawa 
dot. p. Jadwidzic odbędzie się 09.09.2008r., na której to rozprawie p. Jadwidzic będzie 
reprezentował kurator ustanowiony przez sąd.  Dodała, Ŝe ZGMiK w Rudkach posiada opinię 
od radcy prawnego z Urzędu Gminy Nowa Słupia, która jednoznacznie wskazuje, aby nie 
wchodzić do lokalu p. Jadwidzic aŜ do czasu rozstrzygnięcia tej sprawy w sądzie. 
W sprawie p. Arkadiusza Brzostowskiego, który bezprawnie zajął mieszkanie po zmarłym 
Sławomirze Brzostowskim w Rudkach, Osiedle Górne 24/1 - to jest juŜ wyrok sądu o 
eksmisję. Zakład wnioskował o nadanie klauzuli natychmiastowej wykonalności wyroku, a 
teraz czeka na zwrot wyroku z nadaną klauzulą. Po jego otrzymaniu sprawę będzie moŜna 
skierować do komornika i wyegzekwować opuszczenie tego lokalu.  
Radny Pan Jan Marzec – przewodniczący komisji gospodarki mieszkaniowej i komunalnej 
wyjaśnił, Ŝe poprosił o to sprawozdanie, poniewaŜ ciągle brakuje wolnych lokali 
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mieszkalnych będących w zasobach gminy, a zakończenie sprawy tych dwóch mieszkań 
przeciąga się. Zaapelował o przyspieszenie zakończenia sprawy przejęcia przez Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej tych dwóch mieszkań w Rudkach na ul. 
śeromskiego 1/1 i na Osiedlu Górnym 24/1. 
Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski zasugerował dokonanie zapisu w opinii 
radcy prawnego dot. pustostanu po p. Jadwidzic, iŜ w razie awarii rur wodociągowych czy 
kanalizacyjnych w tym mieszkaniu, ZGMiK będzie miał prawo wejść do tego mieszkania 
celem usunięcia powstałej awarii. 
Radny Pan Sylwester Kozłowski poprosił o przedłoŜenie informacji na temat sprawy 
zaległości czynszowych obecnego najemcy mieszkania przy S.P. w Mirocicach. 
Wyjaśnień w powyŜszej sprawie dokonała Pani Agnieszka Lewandowska – Kierownik 
Zespołu Obsługi Szkół w Nowej Słupi. Poinformowała, Ŝe na dzień dzisiejszy zadłuŜenia 
najemcy odnośnie tego mieszkania wynoszą 6.997,89 zł plus odsetki ustawowe. Pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mirocicach - zarządca tego budynku w dniu 3.04.2008r. 
złoŜyła pozew do sądu o ściągnięcie zaległości pienięŜnych z tytułu niedokonania opłat za 
co., wodę i ścieki. Oprócz tego w dniu 09.06.2008r. wystosowała do najemcy tego mieszkania 
pismo informujące o zamiarze wypowiedzenia umowy najmu. Jeśli będzie rozpatrzony pozew 
o zapłatę zobowiązań finansowych, wtedy Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mirocicach 
będzie mogła wystąpić do Sądu z pozwem o eksmisję. 
Radna Pani Ewa Pastuszyńska zwróciła się z prośbą o rozwaŜenie moŜliwości 
wygospodarowania w tegorocznym budŜecie gminy środków z przeznaczeniem na dalsze 
utrzymanie w Nowej Słupi Alternatywnego Ogniska Przedszkolnego, chociaŜby 3 dni w 
tygodniu (na wynagrodzenie dla emerytowanej przedszkolanki). 
Radny Pan Kazimierz Pawlik odczytał przesłaną do mieszkańców Bartoszowin pisemną 
informację od radnego powiatowego z Bielin – Pana Marka Mazura odnośnie organizacji 
przez PUP Kielce bezpłatnych kursów zawodowych. Pochwalił takie postępowanie oraz zadał 
pytanie, czemu radny powiatowy z naszej gminy nie moŜe tak postępować. 
Sołtys Rudek Pan Michał Warchalewski poruszył następujące sprawy: 
- zadał pytanie, czy jest moŜliwość, aby protokoły z sesji Rady Gminy zamieszczać na stronie 
internetowej gminy (w BIP-ie), 
- zapytał jak przedstawia się sprawa zakończenia wyrysu geodezyjnego Rudek, 
- poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji na temat rozpatrzenia wniosku                    
p. Macieja Aplasa i spółki, odnośnie produkcji kostki brukowej na terenie „METAL-CHEM” 
w Rudkach, ul. Kolejowa. Zgłosił obawę o przyszły stan ulicy Kolejowej, w sytuacji gdy 
będzie przejeŜdŜać po niej 20 TIR-ów dziennie z ładunkiem po 40 ton kaŜdy oraz o paraliŜ 
ruchu drogowego podczas targowicy mieszczącej się w niedalekim sąsiedztwie z zakładem p. 
Macieja Aplasa, 
-   poprosił Wójta o to, aby wykonawca wymiany kolektora na ulicy Skowroniec w Rudkach 
wszedł z robotami dopiero po 26 września, kiedy to zakończą się uroczystości kościelne                  
z okazji Nawiedzenia Obrazu Matki BoŜej Częstochowskiej w Parafii Rudki, 
- zwrócił uwagę, Ŝe przed rozpoczęciem prac budowy chodnika na ul. Starachowickiej                
w Rudkach naleŜałoby się zastanowić nad wypchnięciem kolektora wodnego w zasilaniu 
wodociągowym (przebiega on przez podwórko p. Waldemara Zielińskiego) pod przyszły 
chodnik lub w miejsce pomiędzy płotem w ogrodzeniu a chodnikiem, 
-  prosił o przesyłanie sołtysom wraz z zaproszeniem na sesje projektu uchwały dot. zmian            
w budŜecie gminy, 
- zawnioskował o poszerzenie i wysypanie grubszym tłuczniem alejek na placu targowym           
w Rudkach i prosił o pomoc w nakłonieniu sprzedawców, aby po zakończeniu handlu 
sprzątali po sobie  śmieci, 
- poprosił o podjęcie działań odnośnie udroŜnienia jazu na rzece Pokrzywiance poprzez 
oczyszczenie ok. 80 m ² zamulonego gruntu aŜ do betonowego podłoŜa oraz o naprawę 
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zasuwy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior był zadania, Ŝeby nie blokować 
Ŝadnymi zakazami moŜliwości powstania nowych stanowisk pracy (produkcja kostki 
brukowej w zakładzie p. Aplasa). Stwierdził takŜe, Ŝe wymiana kolektora na ul. Skowroniec 
w Rudkach powinna ruszyć bez Ŝadnych większych przesunięć w czasie, poniewaŜ                     
w miesiącu październiku, gdy nadejdą słoty będzie jeszcze trudniej się po niej poruszać                 
i robić wykopy na głębokości 5m. W trakcie Nawiedzenia Obrazu M.B.Cz. w Parafii                   
w Rudkach ulica Skowroniec mogłaby być wyłączona z uŜytkowania, a ruch mógłby 
odbywać się ulicą Kolejową koło nowego cmentarza parafialnego. 
Sołtys sołectwa Stara Słupia Pan Robert Cieślik prosił o: 
- wcześniejsze włączanie światła ulicznego, tj. o godz. 4.00 rano, 
- częstsze opróŜnianie kontenerów na selektywną zbiórkę odpadów (głównie na plastik). 
Radny Pan Jerzy Domański poinformował, Ŝe dziś przedłoŜył w urzędzie gminy listę osób 
wraz z potwierdzeniem wpłat na budowę wodociągu w Dębnie i Jeziorku. 
Sołtys sołectwa Serwis Pan Jan Czaja poprosił o zamontowanie lustra drogowego przy 
wyjeździe z ulicy Górniczej w Rudkach na ulicę Kolejową w stronę nowego cmentarza 
parafialnego. 
Sołtys sołectwa Mirocice Pan Stanisław Marzec zawnioskował o przycięcie wierzb rosnących 
przy drodze wojewódzkiej w Mirocicach w kierunku Trochowin.   
Sołtys sołectwa Sosnówka Pan Jerzy Sitek zwrócił się z prośbą do Wójta o pomoc                      
w przekazaniu właścicielom 17 gospodarstw z Sosnówki, którym gmina nie wybuduje 
kanalizacji, informacji, Ŝe jedynym rozwiązaniem dla nich są przydomowe oczyszczalnie. 
Do powyŜszych pytań i wniosków odniósł się Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka. 
Wyjaśnił, Ŝe: 
- otrzymał informację, Ŝe od 1 września br. UE nie będzie finansować utrzymania 
alternatywnych ognisk przedszkolnych powstałych na terenie całego województwa 
świętokrzyskiego. Dlatego, jeśli w naszej gminie miałyby one dalej istnieć, to muszą być 
utrzymywane ze środków budŜetowych gminy. Zawnioskował do komisji oświaty, kultury, 
zdrowia i porządku publicznego o zajęcie się tematem dalszego funkcjonowania tych ognisk 
przedszkolnych, o wyliczenie kosztów zatrudnienia opiekunów oraz o wypracowanie w tym 
zakresie wniosków, 
- odnośnie protokołów z sesji - po ich formalnym zatwierdzeniu będą zamieszczane na BIP-ie 
Urzędu Gminy, 
- odnośnie przedsięwzięcia produkcji kostki brukowej - czeka na stanowisko Rady Sołeckiej 
w Rudkach w przedmiotowej sprawie. Poinformował, Ŝe gmina pozwolenia na budowę nie 
wydaje, wydaje tylko decyzje o warunkach zabudowy. Aktualnie trwa procedura 
przygotowywania się do wydania takiej decyzji, 
- w sprawie wymiany kolektora na ul. Skowroniec w Rudkach - jeszcze nie wie, kiedy                
w drodze przetargu zostanie wyłoniony wykonawca i kiedy rozpoczną się prace. Zapewnił, Ŝe 
jeśli będą miały się rozpocząć w przededniu uroczystości parafialnych w Rudkach, to o te 
kilka dni wstrzymamy rozpoczęcie prac, 
- odnośnie placu targowego w Rudkach - pośrednie działania poprawy nawierzchni niewiele 
dają. Utwardzenie alejek jest kosztownym przedsięwzięciem, dlatego proponuje aby 
odpowiednia komisja wyliczyła koszty i dopiero po ich przedstawieniu Rada podejmie 
decyzję, czy sfinansowane to będzie z wydatków bieŜących czy teŜ trzeba będzie robić 
przesunięcia w budŜecie, 
- odnoście udroŜnienia jazu na rzece Pokrzywianka - sprawą tą zajmie się referat 
inwestycyjny, który zorientuje się co da się zrobić w tej sprawie, 
- odnośnie włączania światła ulicznego o 4 rano - jeśli będzie taka potrzeba (na razie jest 
tylko jeden głos w tej sprawie) wtedy spowodujemy, Ŝe będzie ono włączane wcześniej rano. 
Wójt przypomniał, Ŝe przygotowujemy się do generalnej modernizacji oświetlenia ulicznego 
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poprzez wymianę lamp na energooszczędne. Jest to przedsięwzięcie ponadmilionowe.                
W obecnym czasie gmina jest na etapie dokumentacji na tę modernizację, 
- w sprawie zamontowania lustra drogowego w Rudkach - na przykładzie zamontowanego           
w zeszłym roku lustra w Starej Słupi, działania te się nie sprawdziły. Lustro w eksploatacji 
okazało się droŜsze niŜ przy zakupie. Ciągle jest dewastowane i przestawiane                                   
i w rzeczywistości w ogóle nie pomaga. Dlatego teŜ nad tą sprawą musi się zastanowić, 
-  w sprawie wycięcia krzaków przy drodze na Trochowiny - przyjmuje ten wniosek do 
wiadomości i zleci tą sprawą się zająć,  
- w sprawie kanalizacji w Sosnówce na Cegielni - w chwili obecnej sprawa naszej 
aglomeracji jest w zawieszeniu, poniewaŜ większość naszych miejscowości nie spełnia 
kryteriów zagęszczenia ludzkiego 120 osób na 1 km bieŜący projektowanej kanalizacji. Czeka 
teraz na decyzje odnośnie utrzymania naszej aglomeracji, bo w przeciwnym razie nie 
będziemy mogli ubiegać na dofinansowanie z UE odnośnie budowy kanalizacji. Dlatego 
trzeba jasno ludziom mówić, Ŝe tam gdzie nie ma zwartej zabudowy nie będzie budowana 
kanalizacja i jedynym ratunkiem dla tych gospodarstw będą przydomowe oczyszczalnie. 
Najprawdopodobniej zostaną uruchomione środki unijne na dofinansowanie ich budowy.   
 

Pani Marianna Bzymek - inspektor Urzędu Gminy ds. planowania przestrzennego                        
i budownictwa poinformowała, Ŝe do tutejszego Urzędu Gminy wpłynął wniosek Zakładu 
Urządzeń Metalowych sp.j. ”Metal-Chem” o ustalenie warunków zabudowy dla zamierzenia 
inwestycyjnego: „Zmiany sposobu uŜytkowania i przebudowa budynku produkcyjnego 
zakładu obróbki metali i rud Ŝeliwa na zakład produkcji kostki brukowej i galanterii w ilości 
2800m ²/dobę, budowa  3 silosów na cement do produkcji kostki brukowej oraz wykonanie 
nawierzchni z kostki brukowej na istniejących placach składowych na działkach nr ew. 
651/28, 651/17, 651/18, 651/33 obrębu miejscowości Rudki, gm. Nowa Słupia”. Wniosek 
wraz z załącznikami został przekazany do wykonania projektu decyzji o warunkach 
zabudowy przez uprawnioną osobę posiadającą uprawnienia urbanistyczne i jest członkiem 
Okręgowej Izby Urbanistów. Urząd Gminy wszczął postępowanie administracyjne                       
i powiadomił o tym zainteresowane strony. Ze względu na skomplikowany charakter sprawy, 
postępowanie to jest jeszcze niezakończone. Jeśli wnioskodawca spełni wszystkie warunki 
wymagane do uzyskania decyzji o warunkach zabudowy, to Wójt Gminy nie będzie miał 
podstaw do odmowy jej wydania.        
Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka stwierdził, Ŝe współŜycie społeczne przy kaŜdym 
przedsięwzięciu jest bardzo waŜne. Dlatego teŜ stanowisko w tej sprawie podjęte przez Radę 
Sołecką z Rudek jest dla niego istotne, pomimo Ŝe Rada ta nie jest stroną postępowania.  
Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński wyjaśnił, Ŝe:  
- odnośnie zakończenia sprawy wyrysu geodezyjnego Rudek - na dzień dzisiejszy Starostwo 
Powiatowe rozpoczęło wydawanie decyzji o przyłączeniu działek połoŜonych w Sosnówka-
Osiedle Górne do wyznaczonego obrębu Rudki. Po ich uprawomocnieniu sprawa obrębu 
Rudki będzie zakończona, 
- odnośnie udroŜnienia jazu na rzece Pokrzywianka - poniewaŜ gmina nie jest właścicielem 
tych gruntów, dlatego moŜe tylko wystosować pismo do ich właściciela z prośbą o jego 
odmulenie,  
-  odnośnie utwardzenia placu targowego w Rudkach – juŜ nie raz był tam wysypywany 
tłuczeń, ale poniewaŜ są to grunty poflotacyjne, rozwiązanie takie nie wystarcza. Najlepszym 
rozwiązaniem byłoby trwale utwardzenie, np. poprzez wyasfaltowanie tego terenu, ale to 
kosztuje. Jeśli sołtys złoŜy taki wniosek do budŜetu gminy na rok następny, a Rada Gminy go 
przyjmie i przeznaczy środki na ten cel, wtedy zadanie to zostanie wykonane.  
Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka przekazał radnym i sołtysom ulotkę odnośnie 
bezpłatnych szkoleń dla rolników organizowanych przez Stowarzyszenie Forum 
Pracodawców z prośbą o rozplakatowanie jej w swoich miejscowościach.  
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